
Presidium

1

Verslag concept

Presidium

Datum vergadering : 14 oktober  2019

Voorzitter : dhr. A. Th. H. van Dijk

Griffier : dhr. E. Krijgsman

Telefoonnummer/e-mail : (023) 514 3288 / krijgsmane@noord-holland.nl

Aanwezig:

5 Voorzitter voorzitter Provinciale Staten, dhr. A. Th. H. van Dijk

Griffier dhr. E. Krijgsman

Leden Namens de fractie van de PVV, mw. I. Bezaan

 Fractievoorzitter FvD, dhr. J. Dessing

 Fractievoorzitter ChristenUnie, dhr. M.C.A. Klein

10  Namens de fractie van het CDA, mw. C.D.M. Kuiper

 Fractievoorzitter GroenLinks, mw. R.P.M. Kocken

 Namens de fractie van de VVD, mw. M.A-H. Meerten-Kok

 Fractievoorzitter SP, dhr. E.M.A. Smaling 

 Fractievoorzitter 50PLUS/PVDO, mw. W. van Soest

15  Fractievoorzitter PvdA, dhr. L.Hj. Voskuil

Fractievoorzitter D66, mw. I. Zaal

Adviseur Statengriffier mw. K. Bolt, sectormanager communicatie dhr. Beeksma, 
communicatieadviseur Statengriffie mw. M. Beelen

Notulist Verslagbureau Moneypenny/mw. E. Pelgrom

20 Afwezig Fractievoorzitter Fractie Baljeu, dhr. R.J.P. Baljeu

 Fractievoorzitter PVV, dhr. M. Deen



Pagina 2

2

 Fractievoorzitter DENK, dhr. G.E.E. Everduim

 Fractievoorzitter CDA, dhr. D. Heijnen

  Fractievoorzitter VVD, dhr. E.J. van der Maas

25   



Pagina 3

3

Agenda

1. Opening en mededelingen voorzitter

30 2. Vaststellen agenda

3. a. Conceptverslag presidium 9 september 2019

b. Lijst met actiepunten en LTA

4. Terugblik/evaluatie PS 30 september 2019

5. Conceptagenda PS 11 november 2019

35 6. Afdoeningsvoorstel Lijst aangenomen moties PS

7. Evaluatie instrument actualiteit

8. Consultatie PS over grondwetswijziging herziening verkiezing Eerste Kamer

9. Werkgroep verbetering samenwerking PS en GS en commissie Maatschappelijke Trends en 

Ontwikkelingen

40 10. Aanwijzen lid en plv. lid uit PS voor Algemeen Bestuur Recreatieschap Spaarnwoude

11. Wijziging verordening werkgeverscommissie Statengriffie Noord-Holland

12. Stand van zaken PS-budgetten per 31 augustus 2019

13. Brief minister van Binnenlandse Zaken over nevenfuncties en bezoldiging gedeputeerden

14. Concept-besluitenlijst Agendacommissie 30-09-2019

45 15. Rondvraag

16. Sluiting



Pagina 4

4

1. Opening en mededelingen voorzitter

De voorzitter opent de vergadering om 11.00 uur. Hij deelt mee dat GS na de vergadering een 
50 manifest van de boeren in ontvangst zullen nemen.

De voorzitter blikt terug op een geslaagd Statenweekend op 20 en 21 september. De aanwezigen 
delen dit oordeel.

55 De heer Voskuil (PvdA) zou een volgende keer een aantal andere sprekers willen uitnodigen.

De heer Klein (CU) is positief over het weekend en heeft de indruk dat de deelnemers elkaar beter 
hebben leren kennen. Wat minder goed uit de verf kwam, was hoe men onderling met elkaar 
omgaat. Dat kan nog wat meer aandacht krijgen.

60
De voorzitter zegt dat de bijeenkomst met Eerste Kamerleden op 16 oktober geannuleerd is vanwege 
te weinig belangstelling. Medio 2020 worden PS van Utrecht en Noord-Holland gezamenlijk 
uitgenodigd voor een bezoek aan de Eerste Kamer.

65 Mevrouw Bezaan (PVV) oppert dat een activiteit voor Eerste Kamerleden ook op een dinsdag in Den 
Haag georganiseerd zou kunnen worden. De voorzitter neemt deze suggestie mee.

De voorzitter deelt mee dat de werkgroep Willem Arondéuslezing voor 2020 weer van start is 
gegaan. Mevrouw Kamer van Hoegee zit de werkgroep voor. Mevrouw Kostić is plaatsvervangend 

70 voorzitter.

De voorzitter deelt voorts mee dat alle Statenleden zijn uitgenodigd voor de Raads- en 
Statenledenconferentie op 1 november te Almere. Hij roept Statenleden op zich aan te melden.

75 De voorzitter deelt mee dat mevrouw Larson is voorgedragen als burgemeester van de gemeente 
Wijdemeren. De VVD wordt gevraagd een kandidaat voor te dragen voor het voorzitterschap van de 
commissie M&B.

2. Vaststelling agenda

Agendapunt 8, Consultatie PS over grondwetswijziging herziening verkiezing Eerste Kamer, wordt 
80 toegevoegd aan de agenda van de commissie EFB voor 28 oktober a.s. De voorzitter zegt dat in ieder 

geval zal worden opgemerkt dat de reactietermijn bij dit voorstel erg kort is. Het is niet meer 
mogelijk om nog voor 1 november PS te raadplegen. Hooguit kan de verslaglegging van de 
commissievergadering aan het IPO worden verstrekt.

Hiermee wordt de agenda vastgesteld.

85  Het presidium besluit agendapunt 8, Consultatie PS over voorstel grondwetswijziging herziening 
verkiezing Eerste Kamer, niet te bespreken in het presidium maar dat dit toegevoegd wordt aan 
de B-agenda van de commissie EFB van 28 oktober a.s. 

 Het presidium stelt de gewijzigde agenda vast.

3. a. Concept-verslag presidium 9 september 2019
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90  Het presidium stelt het verslag van het presidium van 9 september 2019 ongewijzigd vast.

3. b. Lijst met actiepunten en LTA

Mevrouw Kuiper (CDA) vraagt naar de achtergrond van het voorstel dat in december aan het 
presidium voorligt, over de mogelijkheid om rechtstreeks aan ambtenaren vragen te stellen. De 
voorzitter zegt dat het erom gaat dat deze werkwijze geëvalueerd wordt. Ook richting de komende 

95 begrotingsbehandeling kunnen Statenleden rechtstreeks technische vragen stellen aan 
sectormanagers. 

 Het presidium stemt in met de Lijst met actiepunten en de Lange Termijn Agenda.

4. Terugblik/evaluatie PS 30 september 2019

De heer Voskuil (PvdA) denkt dat het had geholpen, vooral wat betreft het punt actualiteit, om 
100 vooraf in het presidium bij elkaar te komen. Het was goed dat er in de vergadering debat was, al 

werd er te lang gesproken vanwege een vrij lege agenda.

Mevrouw Kocken (GroenLinks) merkt dat steeds meer en langere stemverklaringen worden 
afgelegd. Het lijkt haar goed als in de fracties nog eens aandacht wordt besteed aan de regels 
voor stemverklaringen. De heer Klein (CU) vond ook dat stemverklaringen veel tijd innamen.

105 Mevrouw Bezaan (PVV) is zeer positief over het verloop van de vergadering. Het debat was 
levendig en iedereen was zeer scherp.

De heer Dessing (FvD) kijkt ook tevreden terug. FvD heeft gemerkt dat een goede voorbereiding 
loont. FvD leert nog veel, onder andere wat betreft stemverklaringen.

 Het presidium constateert dat het aantal stemverklaringen voorafgaand aan stemmingen fors 
110 is toegenomen en niet altijd op de juiste manier gebruikt wordt. Het presidium verzoekt dit 

in de eigen fracties aan de orde te stellen.

5. Concept-agenda PS 11 november 2019

Volgens afspraak wordt standaard eten geserveerd bij PS-vergaderingen. Er wordt voor 11 november 
115 gerekend met acht uur vergadertijd. Er is een uitloopvergadering gepland op 18 november. Tijdens 

de PS-vergadering wordt opnieuw elektronisch gestemd. Bij de begrotingsbehandeling wordt na de 
tweede termijn een papieren overzicht van ingediende moties en amendementen uitgedeeld.

De heer Voskuil (PvdA) wil op 4 november graag beoordelen of het sowieso nodig is om de 
uitloopdatum te gebruiken.

120 De heer Klein (CU) vraagt de voorzitter om in de vergadering over de begroting jegens kleine fracties 
wat coulant om te gaan met spreektijden. De voorzitter vraagt de griffier hiervoor een voorstel uit te 
werken, in het belang van het debat.

 De voorzitter informeert dat vanaf heden standaard avondeten bij een Statenvergadering 
gereserveerd wordt.

125  Het presidium stemt in met de concept-agenda van PS van 11 november 2019.
 Het presidium besluit om in de vergadering van 4 november te bezien of de uitloopvergadering 

van 18 november gebruikt wordt.
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6. Afdoeningsvoorstel Lijst aangenomen moties PS

Mevrouw Van Soest (50PLUS/PVDO) merkt op dat haar fractie moties heeft ingediend bij het 
130 aantreden van de coalitie. Zij vraagt wat daarmee gebeurt. De griffier zegt dat in het presidium op 

4 november ook een lijst met aangehouden moties wordt voorgelegd. Het is aan de fracties zelf om 
te bepalen of en hoeveel langer ze nog aangehouden blijven, dan wel opnieuw ingediend worden.

 Het presidium neemt kennis van het nieuwe format van de Lijst aangenomen moties.

7. Evaluatie instrument actualiteit

135 De voorzitter zegt dat de griffie nu veel werk verricht om te inventariseren of actualiteiten gesteund 
worden, terwijl er in de praktijk altijd voldoende steun is. Naarmate het instrument actualiteit meer 
wordt gebruikt, moeten afspraken worden gemaakt over spreektijden. Voorstel is dat de griffie 
gevraagd en ongevraagd advies geeft over het inzetten van het instrument actualiteit dan wel de 
rondvraag voor het agenderen van punten. De griffie zou graag zien dat dit advies voor eenieder 

140 zichtbaar is.

De heer Voskuil (PvdA) zou ervoor zijn om voor actualiteit aparte spreektijden te hanteren, en niet de 
algemene spreektijd.

Mevrouw Kuiper (CDA) vond het debat bij actualiteit in de laatste PS-vergadering op een prettige 
manier levendig. Ook vond zij dat de voorzitter voldoende gelegenheid gaf voor debat. Enige ruimte 

145 voor dynamiek is prettig.

De heer Smaling (SP) denkt dat het voldoende kan zijn om advies aan de griffie te vragen over een 
actualiteit is. Advies vanuit het presidium is niet per se nodig. De heer Klein (CU) vindt dat het 
presidium de mogelijkheid moet hebben om te besluiten dat een onderwerp beter past bij de 
rondvraag dan bij actualiteit. Als een actualiteit volgens de voorafgaande toets door griffie of 

150 presidium niet voldoende onderbouwd wordt gevonden, is de vraag of er ruimte moet zijn om ter 
vergadering alsnog een betere onderbouwing te leveren. De voorzitter vindt dat onwenselijk. PS 
moeten op basis van de voorafgaande toets een besluit kunnen nemen.

De griffier licht toe dat de drempel van elf leden voor het bespreken van een actualiteit aansluit bij 
de drempel voor het bijeenroepen van een vergadering als opgenomen in de Provinciewet.

155 De voorzitter vindt het goed om ruimte te geven aan actualiteiten, omdat ze aangeven dat de 
provinciale politiek actuele relevantie heeft. Tegelijkertijd moet de tijd die eraan besteed wordt in 
balans zijn met de rest van de agenda.

De heer Zoon (PvdD) vindt het prettig dat er een instrument is gekomen naast het interpellatiedebat, 
dat een zwaardere insteek heeft dan een actualiteit.

160 De heer Klein (CU) zou willen kijken hoe het werkt als het presidium op grond van de griffietoets 
actiever bepaalt of een onderwerp als actualiteit dan wel als (bijvoorbeeld) rondvraag moet worden 
aangemerkt. Fracties zouden zichzelf dan moeten opleggen om kritisch te durven zijn richting 
collega’s die een punt wensen te agenderen. Deze richting wordt in meerderheid gedeeld.

Voorstel is om een maximale behandelduur te hanteren van een halfuur per actualiteit. Mevrouw Zaal 
165 (D66) zou de mogelijkheid willen houden om in uitzonderlijke gevallen meer tijd te besteden. 

Mevrouw Kocken (GroenLinks) stelt voor om uitloop tot 45 minuten mogelijk te maken. Dat voorstel 
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wordt gesteund. De voorzitter geeft hierbij aan dat actualiteiten pas levendig worden als de 
inbrenger zelf kort aan het woord is en veel ruimte aan anderen geeft. 

Ten behoeve van de nieuwe procedure zal het presidium in het vervolg altijd een halfuur 
170 voorafgaand aan de PS-vergadering bijeenkomen, onder andere om eventuele opgekomen 

actualiteiten te beoordelen en onderbouwen.

 Het presidium heeft kennisgenomen van de evaluatie van het instrument actualiteit;
 Het presidium neemt er kennis van dat de cvdK de behandeltijd per actualiteit vaststelt op 

30 minuten, met een uitloopmogelijkheid naar 45 minuten;
175  Het presidium verzoekt de Statengriffie om naast de procedurele toets voor het presidium 

ook te adviseren of een actualiteit het meest geëigende instrument is, of dat één van de 
andere instrumenten meer geschikt is. Het presidium besluit dat het formulier van de 
griffietoets hierop wordt aangepast;

 Het presidium besluit om in de eigen vergaderingen actiever te sturen op de mogelijkheid 
180 van inzet van een geschikter instrument als dat blijkt uit de griffietoets;

 Het presidium besluit vanaf heden standaard voorafgaand aan een Statenvergadering te 
vergaderen. Indien geen regulier presidium is gepland wordt een vergadering van 
30 minuten uitgeschreven, direct voorafgaand aan de Statenvergadering, waarin uitsluitend 
de laatste voorbereidingen van de betreffende Statenvergadering op de agenda staan.

185 8. Consultatie PS over voorstel grondwetswijziging herziening verkiezing Eerste Kamer

 Dit agendapunt is doorverwezen naar de commissie EFB van 28 oktober 2019.

9. Werkgroep verbetering samenwerking PS en GS en commissie Maatschappelijke Trends en 
Ontwikkelingen

De voorzitter zegt dat een invulling moet worden bepaald voor de werkgroep en de commissie. De 
190 heer Klein (CU) vindt het een goed idee om leden van GS en PS in de werkgroep te laten 

samenwerken. De plannen voor de werkgroep zijn voor hem nog te weinig concreet. Mevrouw Zaal 
(D66) zou de werkgroep de opdracht willen geven met een plan van aanpak te komen. De voorzitter 
zegt dat voor de werkgroep ook leden zullen moeten worden voorgedragen. De griffier vraagt 
fracties die interesse hebben zich te melden. De voorzitter zal dezelfde vraag stellen aan GS.

195 Ook voor de commissie Maatschappelijke Trends en Ontwikkelingen moet een plan van aanpak 
worden opgesteld en moeten leden worden aangewezen. Mevrouw Bezaan (PVV) denkt dat er 
voldoende mogelijkheden en instrumenten zijn om met trends en ontwikkelingen aan de slag te 
gaan. Zij ziet geen meerwaarde in een commissie. De voorzitter zegt dat de commissie een andere 
status zal hebben dan de overige commissies van PS, zodat daarvoor naast alle leden van PS ook 

200 externen kunnen worden uitgenodigd. De heer Zoon (PvdD) kan zich daar goed in vinden, omdat dat 
de mogelijkheid biedt ook zaken buiten de kaders van het coalitieakkoord te bespreken.

De heer Klein (CU) denkt dat voor de commissie Maatschappelijke Trends en Ontwikkelingen niet 
veel voorbereiding nodig is. Per bijeenkomst van de commissie kan in gezamenlijkheid en in alle 
transparantie een thema worden bepaald, op initiatief van een kleinere werkgroep van Statenleden, 

205 waarna ook experts voor die bijeenkomst worden uitgenodigd. Dit idee wordt gedeeld.
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De voorzitter concludeert dat de griffie een uitvraag doet voor zowel de werkgroep verbetering 
samenwerking PS en GS als de werkgroep die bijeenkomsten van de buitengewone commissie 
Maatschappelijke Trends en Ontwikkelingen voorbereidt.

Mevrouw Kuiper (CDA) zou de werkwijze van de werkgroepen en de commissie na twee jaar willen 
210 evalueren, onder andere in een vergelijking met de BOT-overleggen. De voorzitter zegt deze 

evaluatie toe.

 Het presidium besluit een werkgroep 'verbetering samenwerking PS en GS' in te stellen, en 
verzoekt de Statengriffie te inventariseren bij de fracties welke leden zitting nemen in deze 
werkgroep;

215  Het presidium besluit een werkgroep in te stellen voor de voorbereidingen van Statenbrede 
bijeenkomsten van een buitengewone commissie Maatschappelijke Trends en Ontwikkelingen, 
en verzoekt de Statengriffie te inventariseren bij de fracties welke leden zitting nemen in deze 
voorbereidende werkgroep.

10. Aanwijzen lid en plv. lid uit PS voor Algemeen Bestuur Recreatieschap Spaarnwoude

220 Mevrouw Kocken (GroenLinks) zal opnieuw kijken welke leden kunnen worden voorgedragen voor 
het Algemeen Bestuur van Recreatieschap Spaarnwoude. Mogelijk kunnen leden die nu nog zitting 
hebben in het Waddenfonds overgaan naar het Recreatieschap zodra hun betrokkenheid bij dat 
fonds ophoudt. De heer Dessing (FvD) geeft aan dat in ieder geval vanuit zijn fractie interesse is om 
toe te treden.

225 Op 22 september vond een bijeenkomst van het Recreatieschap plaats, speciaal voor Statenleden. 
Die waren echter niet aanwezig. De voorzitter vraagt hier aandacht voor.

 Het presidium neemt kennis van de gewijzigde gemeenschappelijke regeling van het 
Recreatieschap Spaarnwoude over de samenstelling van het Algemeen Bestuur;

 Het presidium verzoekt mw. Kocken (fractievoorzitter GroenLinks) te inventariseren welke leden 
230 als kandidaat lid en plv. lid door het presidium voorgedragen kunnen worden aan PS.

11. Wijziging verordening werkgeverscommissie Statengriffie Noord-Holland

 Het presidium neemt kennis van de voorgestelde wijzigingen in de verordening 
werkgeverscommissie Statengriffie Noord-Holland en besluit dit als hamerstuk te agenderen 
in de Statenvergadering van 11 november 2019.

235 12. Stand van zaken PS-budgetten per 31 augustus 2019

De heer Klein (CU) vraagt of er sturingsmogelijkheden zijn wat betreft de kosten van de 
Randstedelijke Rekenkamer. De griffier licht toe dat de Rekenkamer vooraf een begroting aan de 
provincie voorlegt. De contributie voor de Rekenkamer was iets lager dan begroot en naar 
verwachting blijven ook de totale kosten voor 2019 binnen het totale bedrag.

240 Mevrouw Bezaan (PVV) vraagt een toelichting op het feit dat het budget voor de verkiezingen 
vanwege niet geraamde kosten is overschreden. Een volledige verklaring kan de voorzitter niet 
geven, maar wel stelt hij dat de overschrijding beperkt is gebleven.

 Het presidium neemt kennis van de stand van zaken van de PS-budgetten.
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245 13. Brief minister van Binnenlandse Zaken over nevenfuncties en bezoldiging gedeputeerden

 Het presidium neemt kennis van de brief van het ministerie van Binnenlandse Zaken.

14. Concept-besluitenlijst Agendacommissie 30-09-2019

Mevrouw Van Soest (50PLUS/PVDO) vraagt om terughoudendheid wat betreft het geheim verklaren 
van stukken. Mevrouw Kocken (GroenLinks) licht toe dat de Agendacommissie juist heeft gesproken 

250 over de onwenselijkheid om bij commissievergaderingen een categorie te hanteren tussen geheim en 
openbaar in. Over de status van BOT-stukken en -vergaderingen is nog geen besluit genomen. Dat 
punt keert terug in de Agendacommissie en vervolgens in het presidium.

De griffier vult aan dat GS te allen tijde moeten motiveren waarom geheimhouding van toepassing 
zou moeten zijn. PS of een commissie van PS moeten altijd ter vergadering een besluit nemen om 

255 geheimhouding te bekrachtigen.

De heer Voskuil (PvdA) vraagt naar een update over de Statenbrede training. Een advies van de 
Agendacommissie staat geagendeerd voor de volgende vergadering van het presidium.

 Het presidium neemt kennis van de concept-besluitenlijst van de Agendacommissie van 30 
september 2019.

260 15. Rondvraag

De heer Zoon (PvdD) constateert dat veel schriftelijke vragen worden ingediend. Het mag niet zo zijn 
dat ze het debat blokkeren. Als dat het geval is, hoopt de PvdD dat de griffier daarover een signaal 
afgeeft, zodat de vraag alsnog kan worden ingetrokken.

Mevrouw Bezaan (PVV) zegt dat haar fractie vier maanden geleden meubilair heeft besteld en een 
265 aantal verbeterpunten heeft aangedragen voor de vergaderruimte. Ze zijn nog niet opgelost.

Mevrouw Bezaan (PVV) vindt dat de keuze voor meer vegetarisch aanbod bij maaltijden en borrels 
niet te beperkend moet werken. Mevrouw Van Soest (50PLUS/PVDO) sluit zich hierbij aan. De 
voorzitter zegt dat gestreefd wordt naar een goede verdeling tussen vegetarisch, niet-vegetarisch en 
veganistisch aanbod. Voor de volgende barbecue zal eerst een inventarisatie gemaakt worden.

270 Mevrouw Bezaan (PVV) merkt op dat zij per abuis een verzoek ontving van de secretaresse van 
gedeputeerde Rommel om de planning van fractievergaderingen. Het verzoek bleek voor de VVD 
bedoeld. De voorzitter zegt dat hij graag fractievergaderingen van verschillende fracties bijwoont. 
Dergelijke afspraken kunnen het beste via de griffie lopen.

De heer Smaling (SP) vraagt om met track changes zichtbaar te maken welke wijzigingen in 
275 conceptverslagen worden aangebracht ten opzichte van de definitieve versie.

De heer Smaling (SP) vindt het logisch als duoleden vacatiegelden krijgen voor Statenvergaderingen. 
De voorzitter zegt dat in de regeling een verschil wordt gemaakt tussen actieve deelname en inbreng 
tijdens commissievergaderingen en aanwezigheid bij PS-vergaderingen. Duoleden krijgen overigens 
wel reiskosten voor PS-vergaderingen.

280  Het presidium neemt kennis van de mededeling van de heer Zoon (PvdD) dat indien door zijn 
fractie ingediende schriftelijke Statenvragen een debat in de commissie of PS in de weg staan 
contact opgenomen kan worden zodat de PvdD-fractie de betreffende vragen (tijdelijk) intrekt.
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 Het presidium neemt kennis van de vraag van de heer Smaling om de wijzigingen in 
vastgestelde verslagen ten opzichte van de concept-verslagen zichtbaar te maken en verzoekt 

285 de Statengriffie om dit op te pakken.  

16. Sluiting

De voorzitter sluit de vergadering om 12.10 uur.


